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提出一种弹载图像实时消旋方法。通过把弹载陀螺输出的旋转角度信号加载到视频图像

上进行无线传输，地面站接收视频图像后进行采集，识别出旋转角度并对图像进行反向

旋转，实现对弹载视频图像的消旋处理。试验表明，图像消旋系统可实现对720像素×

576像素×24bit的彩色弹载视频图像实时消旋处理，角度分辨率为0.5°，处理一帧图

像的时间约40ms。  

A realtime despinning method for onboard video image was proposed. By 

loading the rotation angle signal produced by onboard gyroscope on the video 

image for wirelessly transmission, and the video signal was received by ground 

station and sampled, then the rotation angle was identified, and the stable image 

sequence can be obtained by rotating the image reversely frame by frame. The 

experimental result shows that the image despinning system can cancel the 

rotation of 720pixel×576 pixel×24bit image sequence in realtime with an 

accuracy of 0.5°and the perframe processing time is about 40ms.  
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